
 

VOORSTEL

Voorstel
Voorstel van de PvdA en GroenLinks om de RIB 2019-67 inhoudelijk te agenderen in de eerstvolgende 
commissie zorg en samenleving.

Samenvatting
In de raadsinformatiebrief 2019-67 zijn nieuwe, nog niet eerder bekende, tekorten op de Wmo en Jeugd 
gemeld. Deze tekorten zijn, ondanks de recente vaststelling van de Agenda Jeugd en Wmo, niet verwerkt 
in de begroting 2020 en de meerjarenbegroting. Deze tekorten komen bovenop de al eerder bekende 
tekorten zoals die in deze raadsvoorstellen zijn verwerkt. 

Actief informeren van de raad
Op 8 november heeft wethouder Walters namens het college de RIB-67 naar de gemeenteraad gestuurd. In 
deze RIB wordt melding gemaakt van nog niet eerder gemelde tekorten op de jeugdzorg en de Wmo. Als 
kernboodschap heeft deze RIB geformuleerd: “in september hebben wij van de regio Gooi en Vechtstreek 
signalen ontvangen in 2019 voor Wmo en Jeugdzorg voor alle gemeenten in onze regio. Samen met de 
regio hebben wij op basis van de beschikbare gegevens (peildatum 1 september 2019) de best mogelijke 
schatting van de stand per 31 december 2019 gemaakt voor de gemeente Hilversum”.
Het college geeft aan dat het maken van deze schattingen in september en oktober parallel verliep aan de 
politieke besluitvorming over de Agenda’s Wmo-Welzijn en Jeugd. In die Agenda’s is de begroting 2019 
en latere jaren aangepast aan de lastenstijging die bij de jaarrekening 2018 zijn vastgesteld.
De tekorten die nu worden gemeld door het college zijn niet verwerkt in deze aanpassingen.  Deze 
tekorten worden nu geraamd op 2,5 miljoen. In de RIB wordt aangegeven dat de bandbreedte die is tussen 
2 en 3 miljoen.
Deze informatie reikt het college ons nu (8 november 2019) aan in het kader van de actieve 
informatieplicht. Wij willen graag met de commissie van gedachten wisselen hoe wij deze manier van 
werken ervaren en of we dit als commissie een juiste invulling vinden van de actieve informatieplicht. 
Immers bij het vaststellen van de Agenda’s Jeugd en Wmo (2 oktober 2019) en de commissievergadering 
ter voorbereiding op de begrotingsvergadering ( (30 oktober 2019) waren deze tekorten al in zicht maar 
zijn toen niet gemeld of aangekondigd. Door de commissieleden is wel gevraagd naar de financiën, of alle 
tekorten in beeld zijn en of we met deze wijzigingen nu voorlopig alles gedekt zouden kunnen hebben. Er 
is tijdens deze commissies op geen enkele manier gerept van de nu gemelde tekorten terwijl het college en 
minimaal de regio op dat moment de tekorten kenden en bezig waren deze verder inzichtelijk te maken. 
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Grip op de uitgaven binnen het sociaal domein
In de Rib wordt aangegeven dat  er één keer per maand een managementrapportage wordt ontvangen van 
de regio met de cijfers over de beschikkingen Jeugd en Wmo. In september werd hierin duidelijk dat er 
sprake was van grote overschrijdingen. Als oorzaken worden o.a. de invoering van hat abonnementstarief 
genoemd en de aanwezigheid van jeugdconsulenten op scholen. Dit zijn allemaal zaken die daarvoor ook 
speelden. Dit roept de vraag op of het tekort niet eerder kon worden gesignaleerd dan in september. 

Besparingen niet ten koste van kwaliteit
In de Rib wordt aangeven dat er in aanloop naar de kadernota fors ingezet gaat worden op bijsturingen van 
de kosten voor Wmo en Jeugd. Hiervoor wordt er ingezet op preventie en vroeg signalering, wordt er in 
gesprek gegaan met  huisartsen en gaat het college kijken naar de signalen dat Hilversum soms iets 
ruimhartiger is in het toekennen van uren huishoudelijke hulp dan andere gemeenten. We begrijpen best 
dat de uitgaven binnen het sociaal domein zorgvuldig moet worden bekeken. Maar de mensen die de zorg 
en ondersteuning hard nodig hebben mogen echter nooit de dupe worden van het feit dat wij ons budget 
hebben overschreden. Het klinkt nu alsof we uren huishoudelijke hulp schrappen bij mensen omdat de 
budgetten dit jaar niet goed uitkomen. Dit lijkt ons een zeer onwenselijke situatie. 

Vragen voor de commissie en wethouder
- Hoe ervaart u deze manier van het invulling geven aan de actieve informatieplicht door het college;
- Vindt u het terecht dat deze tekorten niet direct zijn gemeld (aangekondigd als schatting) bij de 

behandeling van de Agenda’s Jeugd en Wmo; 
- Vindt u het terecht dat deze tekorten niet zijn verwerkt in de begroting 2020 en de 

meerjarenbegroting;
- Welke afspraken kunnen we maken met het college om te voorkomen dat we weer worden verrast met 

financiële afwijkingen op het moment dat we ook beleid en de begroting vaststellen. 
- Was er in aanloop naar september niets te merken van het oplopende aantal aanvragen en kosten?
- Wat gaat het college doen om het aantal aanvragen en de bijbehorende kosten beter te monitoren?
- Kunt u ons verzekeren dat eventuele besparingen binnen het sociaal domein nooit ten koste gaan van 

de zorg die mensen ontvangen?

Doel van de bespreking
Meer helderheid te krijgen in de actieve informatieplicht, wat de verwachtingen zijn van de commissie en 
wat de aanpak is van het college, welke afspraken kunnen we hierover maken te voorkoming van dit type 
verrassingen. N.B. de bespreking is niet gericht op de beoordeling of de door het college voorgestelde 
maatregelen om de tekorten terug te draaien effectief zullen kunnen zijn.


